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Divisionsrådet indkaldes hermed til 
  

DIVISIONSRÅDSMØDE  
MANDAG DEN 28. APRIL 2025 KL. 18,00/19,00. 

 

Mødet afholdes på Kråruplund, Krårupvej 31, Sakskøbing. 

  

Dagsorden: 
 

a) Valg af dirigent og referent. Jfr. § stk 1a. 

b) Beretning fra bestyrelsen som minimum omfatter en opfølgning på  

gældende udviklingsplan og beslutninger truffet på tidligere 

rådsmøder. Jf. § 64 stk. 1b 

c) Fremlæggelse af årsregnskab for det foregående år til godkendelse.       

    Jf. § 64 stk. 1c 

d) Behandling af indkomne forslag jf. §64 stk. 1d. 

    Sendes til DC senest 14 dage før divisionsrådsmødet. 

e) Fremlæggelse af udviklingsplan til vedtagelse jf. §64 stk. e. 

f) Fremlæggelse af budget: herunder kontingent for det kommende år til       

    vedtagelse. Jf §64 stk 1f.    

g) Fastsættelse af antal pladser i divisionens bestyrelse jf. 64 stk. 1g. 

h) Valg til bestyrelsen, jf. § 64 stk. 1g, Valgperiode 2 år. 

i)  Valg af revisor og revisorsuppleant, jf. § 64 stk. 1 h. Valgperiode 1 år. 

j) Beretning fra de tilknyttede øvrige enheder, jf. § 64 stk. 5. 

k)  Eventuelt jf. § 64 stk. 1i 
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Bemærkninger til dagsordenen: 

Mødet starter kl. 19,00. Spisning for tilmeldte kl. 18.  Tilmelding til både divisionsrådsmødet og 

spisning skal ske senest den 16. april! Tilmelding skal ske gruppevis/via medlemsservice!!! 

 

Ad f. Forslag, der ønskes behandlet på divisionsrådsmødet skal være DC Sanni Jensen i hænde 

          senest den 14. april 2025 - Forslagene skal være fremkommet til medlemmerne senest 

          1 uge inden mødet. –  

 

Ad g. Udviklingsplan for Sydhavdivision 2022 og 4 år frem blev godkendt på divisionsrådsmødet den     

          23. april 2022.    

 

Ad h. Divisionsledelsen kommer med forslag til antal medlemmer i divisionsledelsen på divisions-                                  

          rådsmødet.  

Ad i: Følgende er på valg: DC Sanni Jensen er på valg, villig til genvalg.  Div. Kasserer Christina 

Jakobsen Zerbst er på valg, ønsker ikke genvalg - DA Maria Dahl er på valg, ønsker ikke genvalg – 

DA Michael Skotte er på valg, ønsker ikke genvalg. - DA Steen Petersen er på valg, villig til genvalg. 

– Vibeke Christiansen er villig til valg som divisionskasserer for 1 år. 

 

Ad k: Skriftlig beretning fra Friluftsrådet findes i denne ”Flaskepost”. 

 

Divisionsrådet er divisionens øverste myndighed. 

Alle divisionens enheder har op til 5 stemmer. Divisionsledelsens medlemmer har én stemme hver. 

Afgivning af stemmer kan kun ske ved personligt fremmøde. – Enhedernes medlemmer er navn-

givne og er udpeget at grupperådene. – Alle interesserede kan deltage i divisionsrådsmødet. 

 

Valg til divisionsledelsen afgøres ved almindelig stemmeflerhed og gælder for en 2-årig periode. For 

at blive valgt skal en kandidat opnå mere end 1/3 af de i mødet deltagende stemmeberettigedes 

stemmer. 

 

Der vil under divisionsrådsmødet blive serveret kaffe – HUSK egen kop!! 

Betaling for mad er 75 kr. pr. deltager. Beløbet opkræves ved førstkommende kontingentopkrævning. 

 

Tilmelding vedr. deltagelse i spisning og divisionsrådsmødet skal ske til DA ”Besse” Bente 

Jørgensen – besse.j@email.dk – eller via medlemsservice. - senest den 16. april 2025. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

mailto:besse.j@email.dk
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Beretning Divisionsledelsen 2024. 
 

Kære spejdere, ledere og frivillige i Sydhav Divisionen, 

Så gik mit første år som divisionschef. Det har været en ny og spændende rejse for mig, hvor jeg har 

fået indblik i rammer, vedtægter, bestyrelsesarbejde, hædersbeviser og ikke mindst det store ansvar, 

der følger med at støtte alle de fantastiske frivillige ledere. Det er dem, der hver uge skaber inspire-

rende, fantasifulde og udfordrende møder for spejderne. Jeg har taget udfordringen til mig og ser frem 

til, at vi sammen kan udvikle modige børn og unge, ledere i trivsel og et stærkt forældresamarbejde. 

 

Kråruplund og administrationen. 

Som tidligere nævnt på ledersamlingen i Nr. Alslev, arbejder vi i divisionsledelsen og Kråruplund 

udvalget på, at udvikle en ny hjemmeside for Kråruplund. Dette har vist sig, at være en større opgave 

end først antaget, men arbejdet skrider fremad trods en travl hverdag. 

I øjeblikket er der 6 medlemmer i Kråruplund udvalget: Vibeke, Besse, Annemarie, Kim, Erik og 

Sanni. Det ville være dejligt med lidt yngre kræfter, med ny energi, hvis Kråruplund skal have en 

fremtid, som en del af divisionen. Et sted vi kan samles som division.                                                                                                       

Vi afholder ca. 3-4 møder om året, inklusiv en julefrokost. Kom glad. 

Vi stod dog med en udfordring, da Christina, der blev valgt som kasserer sidste år, har valgt at stoppe. 

Vibeke kom os heldigvis til undsætning. Hun tager gerne et år mere. Vi takker mange gange. 

For at sikre en længere holdbar løsning, kigger vi på muligheden for at outsource bogholderiet, i 

fremtiden. Dette vil dog være en ekstra udgift, men det kan vise sig at være en fordel på længere sigt.  

 

Divisionen. 

På nuværende tidspunkt er vi 7 personer i division ledelsen: Vibeke (fungerende kasserer), Besse DA 

(Maribo), Sofie DA (Maribo), Maria DA (Maribo), Michael DA (Nr. Alslev), Steen DA (Nakskov), 

og Sanni DC(Aztekerne). Maria genopstiller ikke, da hun har valgt at fokusere sine kræfter hos 

Maribo Spejderne, som har været ramt af akut ledermangel. DA Michael har også valgt at stoppe i 

divisionsledelsen. 

Vi har en ambition om, at få flere friske øjne i divisionen, gerne fra forskellige grupper for, at få et så 

bredt perspektiv som muligt. Nogen der kunne have lyst til, at deltage i et stærkt team, så vi kan fort-

sætte med, at udvikle divisionen og sikre, at vi som en del af Det Danske Spejderkorps, kan arbejde 

stærkt fremadrettet. (Vi har altid kage til møderne;)  

 

Korpsrådsmøde 2024 

Sofie og Sanni deltog på Korpsrådsmødet, hvor der var stort fokus på det faldende medlemstal på 

landsplan. Der blev lagt vægt på ledertrivsel, da glade ledere skaber gode spejderoplevelser, hvilket 

igen bidrager til fastholdelse af spejdere. Korpset præsenterede en ny landsdækkende kampagne, der 

skal hjælpe os med at sætte fokus på dette. To mulige lanceringsdatoer er i spil, og korpset opfordrer 

os til, at engagere så mange spejdere og ledere som muligt, så kampagnen får maksimal effekt. DDS 

lancerer i april 2025 en ny ’Bliv Spejder-kampagne. Som del af det afholder Det Danske Spejder-

korps to nationale åbent hus-dage: Spejderdag 11. maj Mors dag og Spejder-forældredag 17. august. 

Vi talte meget om evt.  lave noget på kryds og tværs af grupperne.  Der opfordres til at snakke sam-

men i grupperne, om evt. tilbyde eller bede om hjælp, hvis der er brug for dette. Vi i divisionen, hjæl-

per gerne med kontakter, der er lavet meget materiale fra DDS det kan hentes på korpset hjemmeside. 

 

Ledersamling i Nr. Alslev. 

Vi havde en hyggelig aften, hvor vi blandt andet startede med, at forsøge os med en meget svær 

knude – en opgave, der skabte en livlig debat! Vi arbejdede i grupper om, hvilke arrangementer vi 

ønsker at prioritere i 2025. Et ønske var, at mødedagene ikke altid lå om torsdagen, og dette har vi 

taget til efterretning i planlægningen af de kommende arrangementer. 

 

 

 

https://dds.dk/node/5665
https://dds.dk/node/5666
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Aktiviteter i 2024 

• Mini/Mikrodag: Planlagt for at give de yngste en sjov og lærerig oplevelse. - Det blev 

afholdt i Sakskøbing med temaet H.C. Andersen 

• Olandiske lege: Spændende aktiviteter med fokus på samarbejde og konkurrence. - Det blev 

afholdt hos Aztekerne. 

• Tropsdøgn: Ikke prioriteret i 2024, men Aztekerne inviterede til julefrokost, hvilket samlede 

17 festglade tropsspejdere. 

• Ledersamling: Fortsætter som en vigtig platform for erfaringsdeling og udvikling. 3 gange 

årligt. Vi i divisionsledelsen har fordelt det således. 

1. Planlægningsmøde  

2. Udvikling fx science piraterne. Skulle nogen have en god ide, så kom gerne frem med den.  

3. Evaluering og sommerafslutning.  

 

Science Piraterne – Lederinspiration 

Den 23. januar 2025 havde vi en inspirerende aften med Mette fra Science Piraterne, som gav os idéer 

til, hvordan vi kan lade spejdere eksperimentere og undersøge på egen hånd. Vi testede blandt andet 

skrump en dåse og lave lava lamper i forskellige farver. Det var en stor succes, som vi gerne gen-

tager! 

 

SydhavsCamp 2025. 

De første tilmeldinger til Sydhavs-Camp 2025 er kommet ind, og vi ser frem til denne aktivitet, som 

mange ønsker, at divisionen prioriterer. Erfaringen viser dog, at vi har brug for flere frivillige, for at 

kunne gennemføre et så stort arrangement. Da der er for få tilmeldt planlægningen, har vi derfor 

besluttet at arrangementet skal prioriteres, men over 1 dag. Det første planlægningsmøde vil blive 

fastsat snarest.  

Tilmeldingen til Sydhavscamp vil være igennem Medlemsservice. 

 

Tak for året der gik! 

Tak til alle, der har bidraget til spejderlivet i Sydhav Divisionen i år. Uanset om du er spejder, leder, 

forælder eller frivillig, gør din indsats en stor forskel. Lad os sammen fortsætte med at skabe stærke, 

udviklende og sjove spejderoplevelser for alle! 

 

Med spejderhilsen, 

Sydhav Divisionen Det Danske Spejderkorps 
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Beretning om divisionens og Kråruplunds 

økonomi 2024. 

  
2024 var et år med overskud på 7.409 kr. for Divisionens og Kråruplunds regnskab viser et underskud 

pa 57.828 kr. samlet underskud 50.419 kr. 
 

Divisionen 

Medlemskontingent er uændret og udgør 75 kr. pr medlem pr år fordelt på 3 rater. 

 

Kråruplund 

Utilfredsstillende lejeindtægt i året.  Den samlede lejeindtægt incl. gruppernes betaling 

udgjorde 159.460 kr. Vi skal tilbage til 2020 (corona året) med en mindre indtægt. 

Anlæg: Gulv i spisestue, køkken og gang er udskiftet i januar 2024 med en pris på  

97.000 kr. Heraf var 50.000 kr. medtaget i 2023. Vandvarmbeholder udskiftet i marts ca. 34.000. 

Herefter er det mindre udskiftninger.  

Vandudgift: indeholder en efterbetaling fra 2023 og der er tilbagebetaling for 2024 i  

marts 2025 med godt 5.000 kr. 

 

Balancen 

Balancen er opdelt i henholdsvis Divisionen og Kråruplund. 

Højreby Gruppe mangler at betale kontingent fra 1/5 2023 – 31/12 2024 i alt 1.375 kr. 

 

Formue tilknyttet Divisionen udgør 81.483 kr. 

Kråruplunds gæld til Realkredit Danmark er fast rente 1,5 % med udløb i 2040. Afdrag i året 34.283 

kr. 

Modtaget donation fra Sct. Georgsgildet i Sakskøbing 20.000 kr. til udskiftning af Kråruplunds 

shelter. Beløbet er opført som hensættelser. Beløbet påvirker ikke formuen. 

Formue tilknyttet Kråruplund udgør 838.786 kr. 

 

 

Vibeke Christiansen – har bogført og afsluttet regnskabet for 2024. 
 

 

 
 

 

Regnskab og budget for divisionen og Kråruplund  

er vedhæftet denne ”Flaskepost” 
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Beretning Kråruplund 2024. 
 

Vibeke Christiansen har i sin beretning skrevet om de ting, som er sket på Kråruplund i 2024. 

 

Kråruplund har – som det ses i regnskabet – desværre ikke haft så god en udlejning i 2024.  

  

Igen i 2024 har vi haft stor glæde af vores hjælpere til ind- og udtjekning af lejere på Kråruplund.  

Det er en meget vigtig hjælp, som divisionen får fra Annelis – Knud – Helle og Gerner. Så en meget 

STOR TAK til disse. Også en stor TAK til Mogens, som sørger for, at græsset altid er slået! 

 

Vores ejendomsinspektør Jørgen Bjørklund har også i årets løb gjort en god indsats på Kråruplund – 

og også stor tak til Jørgen. 

Hytteudlejer Anne Marie gør et stort arbejde med udlejningen, taler med lejere, viser området frem 

m.m. og sammen med Vibeke gør de begge et stort arbejde med at få tingene omkring Kråruplund til 

at være i bedste stand.  

Også STOR TAK til begge for jeres arbejde. 

 

Der blev for nogle år siden nedsat et ”Kråruplund-udvalg”, hvor alle grupper kunne sende repræsen-

tanter. Udvalget planlægger bl.a. arbejdsdagene på Kråruplund og større tiltag omkring Kråruplund.  

Vi har desværre ikke fået nye medlemmer de sidste år, så som skrevet i beretning fra 

divisionsledelsen, så er det ønskeligt, at flere kommer med i udvalget.. 

Tak til alle for deres arbejde i udvalget og omkring praktiske opgaver på Kråruplund. 

  

”Besse” 

DA for divisionens ejendomme 
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Beretning Friluftsrådet. 
 
 Skriftlig Beretning Lokalråd Storstrøm 2024-25                                        Marts 2025 

 

Årsmødet 2024: På årsmødet var temaet Naturparker med inspirerende oplæg fra Klaus Bek Nielsen 

naturvejleder i Lolland Kommune. Vi hørte om naturparker generelt og specifikt om de 2 i Lollands 

Kommune, Naturpark Maribosøerne og Naturpark Nakskov Fjord. 4 var på valg i vort lokalråd, de 

blev alle genvalgt uden modkandidater. 

 

Lokalrådsmøder: Vi har i lokalrådet afholdt 7 møder. 

Lokalrådsmøderne bliver brugt til at holde hinanden opdaterede, hvad sker der i de forskellige råd og 

nævn, som vi har deltaget i. Vi diskuterer de løbende sager, skal der gives høringssvar eller skal det 

tages op i Grønt Råd i den pågældende kommune. Vi gennemgår de nye ansøgninger til udlodnings-

midlerne (tidligere Tips og Lotto) og beslutter om vi har lokale kommentarer og hvilke. 

Som noget nyt, har vi taget kontakt til nogle af de ansøgere som har modtaget et beløb fra udlod-

ningsmidlerne, for at følge projekterne og synliggøre vores lokale tilstedeværelse. 

Blå Flag/Badepunkt Flag: 

Lolland Kommune valgte at spare Badepunkt Flag i 2024, så ingen Blå Flag/Badepunkt Flag i vort 

lokalområde. Vi har i de 3 kommuner i Grønt Råd og Miljøråd opfordret kommunerne at tage det op 

igen. 

Sommermødet: 

Den 25. august havde vi vores årlige sommermøde, som i år foregik på Flyvevåbnets Radarstation i 

Stensved. Den virker ikke som radarstation længere, men hjemmeværnet har jævnligt fremvisninger 

til interesserede grupper og foreninger m.m. Et spændende kapitel af Danmarks historie. Udover 

fremvisningen havde vi også et spændende indlæg om Biosfære Møn af H.C. Gravesen. Vi var ca. 20 

deltagere, som havde en god eftermiddag og aften. 

Lokalrådsseminar: 

FR’s årlige lokalrådsseminar blev i 2024 afholdt på Vejle Center Hotel, her deltager medlemmerne i 

de 25 lokale råd. Fra vores lokalråd deltog Kirsten Pedersen, som den eneste. Seminaret var med 

overnatning fra fredag kl. 16.00 til lørdag kl.15.30. Programmet var varieret med workshops og 

indlæg om Havmiljøet i Danmark, Kulturen i Friluftsrådet og Assensmodellen samt nyt fra bestyrelse 

og sekretariat. Godt inspirerende seminar refererer Kirsten. 

Råd og nævn: 

Lokalråd Storstrøm deltager aktivt i de råd og nævn der er i vores 3 kommuner. En kort beretning 

herfra vil I få på selve årsmødet. 

Natur National Park Ulvshale Skov: Bestyrelsen er valgt og vi har fået Lise Rasmussen med fra vort 

lokalråd. 

Nationalpark Smålandsfarvandet: 

Et område på 175.000 hektar ved Smålandsfarvandet, der er farvandet mellem Sjælland, Lolland, 

Falster, er kandidat til at blive Danmarks næste og største nationalpark. 

Forligskredsen bag nationalparkloven er blevet enige om at bede Naturstyrelsen igangsætte en 

undersøgelse af området og vil i løbet af 2025 være klar. Falder det positive ud, skal det besluttes 

politisk. Vi er 2 lokalråd der grænser op til området Sydvestsjælland og Storstrøm. Det bliver vildt 

spændende og lokalt må vi arbejde på at blive repræsenteret i den kommende bestyrelse. 

Grøn Trepart 

Nu starter udrulningen af regeringens Trepart aftale. Der etableres 23 lokale Treparter (tidligere 

vandoplandsstyregrupper), som samlet skal dække hele landet. I Vores 3 kommuner indgår der 2 

områder. 1. De områder der vender ud til Smålandsfarvandet. 2. De områder der vender ud til 

Østersøen. Hver lokal trepart vil bestå af nøgleaktører med en tæt forbindelse til de lokale behov og 

perspektiver med kommunerne for bordenden. De lokale treparter vil foruden repræsentanter fra kom-

munerne også omfatte én lokal landbrugsrepræsentant, én repræsentant for lokale naturorganisationer, 

én repræsentant fra Naturstyrelsen samt én udtagningskonsulent. Repræsentanterne i de lokale tre-

parter kan løbende samle input fra deres lokale netværk og dermed sikre en bred forankring i deres 
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bagland. 

Friluftsrådet får sikkert ikke plads i disse treparts-råd, men vi er jo repræsenteret i de grønne råd, hvor 

det også vil blive et stort tema. Kommunerne får vanvittigt travlt og vi må bidrage med vores viden 

og ønsker. 

Vi kan måske også lokalt etablere et samarbejde med de kommunale DN afdelinger. 

 

Som I kan læse, sker der meget, flere og flere får øjnene op for, at vi skal passe på vor natur og jord, 

alt sammen til glæde for friluftslivet. 

 

Vel mødt på årsmødet den 26. marts 2025 

Lokalråd Storstrøm 
John Knudsen 
formand 
 

 

 

 

Sydhav aktivitetskalender 2025. 
 
 Lørdag den 12 – søndag den 

13. april:   Olandiske lege Kråruplund. 

Mandag den 28. april: Divisionsrådsmøde . 

Tirsdag den 3. juni:  Ledersamling i Nakskov. 

Lørdag den 14 juni:  Mikro-minidag i Maribo. 

Onsdag den 22. oktober: Ledersamling hos Aztekerne.. 

Fredag den 14. – søndag den 16. november: 

   Korpsrådsmøde 

 

    


